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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm (L) 

utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering av 

protokoll ska ske senast torsdagen den 28 april 2016. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens sammanträde 

den 10 mars 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 10 mars 2016, som blivit vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade från den 13 april 2016 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerades sammanträde den 13 april 2016, som blivit 

vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 4   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 5 april 2016 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 5 april 2016, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 

 

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 04/2016 

Sida 7 (44) 

2016-04-14 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 5   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 30 mars 2016 från: 

Utbildningsdirektören 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 
Beslut av nämndens ordförande 

Beslut av nämndens ordförande den 18 mars 2016 dnr 4.3.1-

2046/2016 avseende prövning av rektors beslut om att stänga av 

elev. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Anmälan av beslut om skolval 2016 

Beslut om placering efter skolval för 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

1. Anmälan godkändes och läggs till handlingarna. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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§ 8   

Månadsrapport  

Ekonomisk rapport för mars 2016 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 9   

Underlag för budget 2017 med inriktning 2018 och 2019 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer underlaget till budget för 2017 

med inriktning 2018-2019. Underlaget överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner kompetensförsörjningsplan för 

förskola, grundskola och gymnasieskola, bilaga 3. 

3. Utbildningsnämnden godkänner det uppdaterade 

funktionsprogrammet för grundskola, bilaga 5.3. 

4. Utbildningsnämnden ska besluta om yttranden över remisser i 

planeringsprocessen för lokaler när förvaltningen avråder från 

genomförande eller vid andra frågor av principiell vikt. 

5. därutöver tillägga:  

 
Förvaltningens underlag för budget 2017 med inriktning 2018 och 

2019 tar sin utgångspunkt i de strategiska områden som är viktigast 

för att förbättra skolresultaten för Stockholms elever och för att 

motverka segregationen effekter. Från majoritetens sida vill vi 

understryka att det är oroande att andelen elever med betyg F ligger 

kvar på en hög nivå. Därför måste skolans stöd till de elever som 

har de största utmaningarna följas upp, preciseras och utvecklas.  

 

Utbildningsförvaltningen systematiska kvalitetsarbete – inklusive 

ett ännu mer strukturerat elevhälsoarbete, ledarskap och 

digitalisering – kommer att ha positiva effekter på skolans 

utveckling. Vidare tror vi att arbetet med att lyfta och stärka barns 

rättigheter är av vikt för lika livschanser. I vårt byggande av 

skolstaden Stockholm flyttar vi fram planeringshorisonten och ökar 

samordningen mellan stadens olika förvaltningar och bolag för att 

möta de utmaningar som följer av ett starkt ökande antal elever.  

 

För att skolan ska klara av sitt kompensatoriska uppdrag och kunna 

sätta in tidiga insatser, är det av stor vikt att utveckla skolformerna 

fritidshem och förskola. En kvalitativ förskola och ett kvalitativt 

fritidshem kan vara avgörande för grundskolans möjligheter att ge 

alla elever en god kunskapsutveckling som grund för en 

framgångsrik gymnasieutbildning, vidare studier och ett rikt 

yrkesliv.  

 

En stor utmaning de närmsta åren är den lärarbrist som finns i 

Stockholm liksom i övriga landet. Elevantalet blir större samtidigt 

som antalet pensionsavgångar ökar. Dessutom finns det ett 

underskott i hur många nya lärare som examineras. Majoriteten vill 

därför sätta fokus på utbildningsförvaltningens analys av 

kompetensförsörjningsläget och behovet av ett målmedvetet och 
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strategiskt arbete. Stockholms stad ska vara en pionjär på detta 

område.  

 

Utbildningsnämndens har en viktig roll i att uppnå målen för 

stadens miljö- och klimatarbete, den sociala 

hållbarhetskommissionens rapporter med tillhörande 

rekommendationer är likväl viktiga underlag för budget och 

kommer beaktas i stor utsträckning inför kommande budget. 

 

6. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 1.2.1-1210/2016. 

 

Av nämndens underlag för budget 2017 med inriktning för 2018 

och 2019 framgår de frågor och faktorer som har störst påverkan på 

verksamhetens utveckling och ekonomi under perioden. 

Utgångspunkt är analyser av förändringar i omvärlden samt av den 

egna verksamheten.  

 

Under kommunfullmäktiges inriktningsmål anges de viktigaste 

strategiska frågorna. Utmaningar och möjligheter som anknyter till 

dessa strategiska frågor beskrivs ärendet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer underlaget till budget för 2017 

med inriktning 2018-2019. Underlaget överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner kompetensförsörjningsplan för 

förskola, grundskola och gymnasieskola, bilaga 3. 

3. Utbildningsnämnden godkänner det uppdaterade 

funktionsprogrammet för grundskola, bilaga 5.3. 

4. Utbildningsnämnden ska besluta om yttranden över remisser i 

planeringsprocessen för lokaler när förvaltningen avråder från 

genomförande eller vid andra frågor av principiell vikt.  

5. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och Edith Ringmar af Forselles (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 
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Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Sara Jendi Linder 

(M), tjänstgörande ersättarna John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma yrkandet 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), Lotta Edholm (L), John Kåberg (C) 

och Christian Carlsson (KD) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Föreliggande ärende förhåller sig till de ekonomiska ramar och de 

mål som anges i kommunfullmäktiges budget. Eftersom vi har 

reserverat oss mot såväl budgeten som verksamhetsplanen för 2016 

har vi därför skiljaktig mening även avseende inriktningen i 

budgetplaneringen för kommande år. 

 

Skolans huvuduppgift är att förmedla kunskap och vårt 

gemensamma bildningsarv till den uppväxande generationen.  

Människor växer med kunskaper. Utbildning ger individen 

möjlighet att öppna nya dörrar och se nya perspektiv. Bildning ger 

människor makt att kunna forma sina egna liv. En lyckad skolgång 

är varje ung människas bästa försäkring mot framtida utanförskap, 

och samhällets bästa försäkring för välstånd och utveckling.  

 
Stockholms elever och lärare förtjänar en skolpolitik sätter fokus på 

kunskap och där politiska beslut och prioriteringar strävar efter att 

förverkliga och fördjupa detta. Tyvärr verkar den socialdemokratiska 

majoriteten välja en annan väg. 

 

Förra årets löneutrymme gav inte Stockholms lärare någonting alls 

utöver avtalet. Det är oacceptabelt. Forskning har visat att läraren är 

avgörande för elevernas resultat. Kvaliteten på skolan kan helt 

enkelt inte bli bättre än kvaliteten hos dess lärare. Därför är det 

oerhört viktigt att ha en plan för att ytterligare höja skickligheten 

hos våra lärare. Att höja läraryrkets status och attraktivitet är vitalt för 

att öka kunskapsresultaten hos Stockholms elever, och lönen är en 

väldigt viktig del i det arbetet.  Om inte majoriteten tar sitt ansvar för 

att höja lärarlönerna och förbättra karriärmöjligheterna för lärare – 

särskilt på skolor med tuffare utmaningar – kommer vi inte att klara 

lärarförsörjningen och inte höja kunskapsresultaten. 
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Det behövs också ett fortsatt arbete inom förvaltningen och inom 

varje skola för att se över arbetssätt och rutiner i syfte att minska 

den administrativa arbetsbördan och frigöra tid till förberedelse, 

genomförande och efterarbete av undervisningen. Läraryrket måste 

fortsätta att stärkas om Stockholms skolor ska kunna klara att möta 

framtidhetens utmaningar med en stärkt undervisningskvalitet. 

 

Bristen på trygghet och studiero är en av skolans absolut största 

utmaningar. Det räcker med att titta på de enkäter som Stockholms 

elever får fylla i varje år för att konstatera detta. Mer än hälften av 

stadens åttondeklassare uppger att de inte har arbetsro, och 

fackförbunden efterfrågar tydligare ordningsregler. Om hur man ska 

komma tillrätta med dessa problem står tyvärr väldigt lite i 

budgetunderlaget.  Utbildningsnämnden är ansvarig för att staden 

tillhandahåller ett tillräckligt och adekvat stöd till skolorna för att de 

ska kunna upprätthålla ordning och studiero. För att kunna 

upprätthålla lugn och ro behövs tydliga befogenheter för att kunna 

ingripa om det ändå blir oroligt, stökigt eller hotfullt i skolans miljö. 

Förutom att stök tar tid från undervisningen är det tyvärr också en 

optimal grogrund för kränkningar och mobbning. I trygga klassrum 

däremot kan alla elever få möjlighet att lära sig. Det måste nu bli 

högsta prioritet för majoriteten att ge alla elever studiero. 

 

Skolresultaten mellan enskilda skolor skiljer stort. Det konstateras i 

rapporten Skillnadernas Stockholm att socioekonomiska 

förutsättningar har betydelse för skolresultaten och att skillnaderna i 

betygsnivåer mellan till exempel Bromma och Rinkeby-Tensta är 

stora. I det föreliggande budgetunderlaget beskrivs det fria skolvalet 

som en faktor som förstärker segregationen. Det är en 

problembeskrivning vi inte håller med om, tvärtom. Genom det fria 

skolvalet ökar blandningen av elever i många skolor och varje år 

lämnar tusentals barn och unga den egna stadsdelen för att gå i 

skola i andra delar av staden. Genom att kunna välja en annan skola 

en den som ligger där man bor ökar möjligheterna att bryta 

segregationen.  

 

Majoriteten vill istället bryta segregationen genom att etablera så 

kallade gymnasiekluster. Det ska, enligt budgetunderlaget, skapa 

nya mötesplatser för elever med olika bakgrund och intressen, vilket 

motverkar segregation och sortering av elever, vilket är vad det fria 

skolvalet åstadkommer redan idag. Vi får fortfarande ingen större 

klarhet i var dessa utbildningsfabriker ska ligga och siffrorna för 

lokalkostnader är redan oroande. 
 

Förvaltningen varnar i föreliggande underlag till budget för att 58 % 

av de beräknade lokalkostnadsökningarna inte inryms inom 

prestationsökningen och alltså måste bekostas på annat sätt. För 

2017 handlar det om 94 miljoner kronor, för 2018 om 19 miljoner 

kronor och för 2019 om 85 miljoner kronor som behöver tas ur 
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skolornas resurser för undervisning. En sänkt skolpeng är inte bara 

illa för undervisningen, utan innebär också att det inte finns 

utrymme för särskilda satsningar på till exempel lärarlöner 

framöver. Förlorarna är Stockholms elever, lärare, skolledare, och 

föräldrar. 

 

Andelen förskollärare har sjunkit och är nu cirka 35 % i kommunal 

verksamhet, jämför med ca 39 % år 2014. Det är oroande siffror, vi vet 

att en hög andel utbildade förskollärare ger högre kvalitet. Stockholms 

befolkning ökar i rekordfart och förväntas fortsätta göra det, samtidigt 

som alldeles för få förkollärare utbildas. Stockholms stad måste arbeta 

aktivt med att utbilda fler barnskötare till förskollärare, och försöka 

behålla de förskollärare man har.  
 

Arbetet med mottagande av nyanlända elever är med angeläget än 

någonsin. Stockholms skolor måste fortsätta arbeta för ett bättre 

mottagande av nyanlända elever. Det är centralt att förberedelseklasser 

kan startas på fler skolor över hela staden och att vägen in till ordinarie 

klass, med ett individuellt anpassat stöd till varje elev, blir kortare. 

 

Till sist kan vi konstatera att problemen med sjukskrivningar befaras 

fortsätta öka även vad gäller utbildningsförvaltningen. 

Sjukskrivningarna är ett stort problem i hela Stockholms stad och 

något som den rödgrönrosa majoriteten måste ta krafttag för att komma 

tillrätta med. 
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§ 10   

Samlad kvalitetsredovisning kommunal förskola i Stockholms 

stad 2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner den samlade 

kvalitetsredovisningen för förskola i kommunal regi. 

2. Kvalitetsredovisningen överlämnas till kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 1.2.3-1988/2016. 

 

Den samlade kvalitetsredovisningen är ett av underlagen för att 

Stockholm som huvudman ska få den information som behövs för 

att på lång sikt skapa goda förutsättningar för den kommunala 

förskoleverksamheten. 

 

De strukturella förutsättningarna påverkas framförallt av den stora 

utbyggnaden av förskoleplatser som pågått i flera 

stadsdelsnämndsområden och svårigheten att behålla förskollärare. 

 

Stadsdelsnämnderna kommer att prioritera att utveckla arbetet med 

pedagogisk dokumentation, kemikaliesmart förskola, pedagogisk 

miljö, Skolplattformen, språk och kommunikation, öka andelen 

förskollärare, normmedvetenhet och genus samt kommunikation 

med föräldrar. 

 

Som stadsövergripande insatser föreslås satsningar för att öka 

andelen förskollärare, digitalisering, kompetensutveckling och 

flerspråkighet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen på 

utbildningsförvaltningen i samarbete med stadsdelsförvaltningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner den samlade 

kvalitetsredovisningen för förskola i kommunal regi. 

2. Kvalitetsredovisningen överlämnas till kommunstyrelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Inhyrningsmedgivande för paviljongetablering samt 

inriktningsförslag om ombyggnation avseende 

Söderholmsskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation av Söderholmsskolan, 

fastigheten Söderholmen 1, samt ger utbildningsförvaltningen i 

uppdrag att ta fram förslagshandlingar inför 

genomförandebeslut. 

2. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag om att låta uppföra en tillfällig paviljong vid 

Söderholmsskolan under en femårsperiod till en uppskattad 

första årshyra om cirka 3 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden begär om kommunsstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljongetablering vid Söderholmsskolan, under en 

femårsperiod, till en uppskattad första årshyra om cirka 3 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 2.6.3-4791/2015. 

 

På Söderholmsskolan finns i dag ett behov av att effektivisera och 

underhålla de befintliga lokalerna samt ersätta uttjänta paviljonger.  

Förvaltningen föreslår att en ny paviljong om 814 kvm etableras 

intill skolan i syfte att ersätta delar av de uttjänta paviljongerna samt 

bistå som evakueringslokal vid ombyggnation av skolans 

permanenta lokaler. Delar av paviljongen kan utöver detta även 

nyttjas för behov som eventuellt uppstår med anledning av 

stadsutvecklingsprojektet ”Fokus Skärholmen”. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Skärholmens 

stadsdelsförvaltning, idrottsförvaltningen, representanter från 

skolledningen samt ett samordnande huvudskyddsombud. Samråd 

har skett med stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation av Söderholmsskolan, 

fastigheten Söderholmen 1, samt ger utbildningsförvaltningen i 
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uppdrag att ta fram förslagshandlingar inför 

genomförandebeslut. 

2. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag om att låta uppföra en tillfällig paviljong vid 

Söderholmsskolan under en femårsperiod till en uppskattad 

första årshyra om cirka 3 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden begär om kommunsstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande att låta uppföra en tillfällig 

paviljongetablering vid Söderholmsskolan, under en 

femårsperiod, till en uppskattad första årshyra om cirka 3 mnkr. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Ändringar och tillägg i delegationsordning för 

utbildningsnämnden 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 1.3.2-1677/2016. 

 

I delegationsordningen föreslås förändringar som innebär att punkt 

003 kompletteras med att chefen för IKT-enheten får rätt att teckna 

personuppgiftsbiträdesavtal. Chefen för avdelningen för personal 

och kompetensförsörjning, som utsetts till ställföreträdande 

utbildningsdirektör, föreslås få rätt att teckna utbildningsnämndens 

firma. Respektive områdesansvarig grundskole- eller gymnasiechef 

föreslås besluta om svar/yttranden till Skolinspektionen med 

anledning av tillsyn som gäller en skola/skolenhet och att det förs in 

i en ny punkt 012 i delegationsordningen.  

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samråd med grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen samt 

avdelningen för utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13   

Reviderade anvisningar för att utse årets lärare och lärarlag 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 

om ändring av process och kriterier för att utse årets lärare och 

lärarlag. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 2.5.3-1998/2016. 

 

Utbildningsnämnden beslutade i januari 2014 att inrätta ett pris för 

årets lärare och lärarlag i Stockholms kommunala grund- och 

gymnasieskolor som har främjat elevernas lärande genom 

framstående pedagogiska insatser, intresse och engagemang. 

Förvaltningen föreslår reviderade anvisningar med tydligare 

kriterier och urvalsprocess. Vidare föreslås fler kategorier och att 

priset ska kunna delas ut till legitimerade lärare samt behöriga 

specialpedagoger, speciallärare och fritidspedagoger. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grund- och 

gymnasieavdelningarna samt avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 

om ändring av process och kriterier för att utse årets lärare och 

lärarlag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta 

 
Särskilt uttalande 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), Lotta Edholm (L), John Kåberg (C) 

och Kristian Carlsson (KD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Priset för årets bästa lärare eller lärarlag inrättades i januari 2014 för 

att uppmärksamma och hylla skickliga lärare. Syftet var att 

uppmuntra, stimulera och utveckla Stockholms lärare. 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 04/2016 

Sida 21 (44) 

2016-04-14 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

De reviderade anvisningar som förvaltningen nu tagit fram 

riskererar leda till det tänkta syftet med priset går förlorat, och att 

personer på skolan som inte arbetar i klassrummet kan nomineras 

till årets lärare. Bland annat har man under rubriken ”Kriterier” 

bland annat bytt ut ”lärare/lärargrupper” mot ”pedagoger och/eller 

grupper”.  

 

Vi vill understryka vikten av att priset till årets lärare och lärarlag 

även fortsättningsvis går till skickliga lärare som utmärker sig för 

goda insatser i undervisningssituationen. Läraryrkets 

attraktionskraft måste höjas och att uppmärksamma och belöna 

ledande lärare kan bidra till att locka nya lärare och uppmuntra de 

som redan gör stora insatser. 
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§ 14   

Bidrag till utomstående organisationer 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2016 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 500 000 

kr. 

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag 

med 1 500 000 kr. 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 

120 000 kr. 

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 650 

000 kr. 

- Transfer Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 

230 000  kr. 

- Kodcentrum beviljas ett verksamhetsbidrag med 400 000 

kr. 

- Föräldraalliansens i Stockholms Stads ansökan om 

verksamhetsbidrag avslås. 

- Tensta Familjer och ungdomsförenings ansökan om 

verksamhetsbidrag avslås. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att göra 

nödvändiga omprioriteringar i utbildningsnämndens 

verksamhetsplan för att skapa utrymme för den utökade 

budgetramen för bidrag till utomstående organisationer. 

3. Att därutöver anföra: 

Vi vill på alla sätt uppmuntra seriösa frivilligorganisationer 

som med framgång stödjer våra elevers utveckling i 

samverkan med skolorna. Berättarministeriet, Mattecentrum 

och Sveriges elevkårer gör redan i dag stora insatser och 

ska få behålla lika stora bidrag som de fick 2015.  

 

Samtidigt vill vi ge fler frivilligorganisationer chansen att 

bidra och därför utökar vi ramen från 2,65 till 3,4 miljoner 

kronor, så att även Kodcentrum, Sveriges elevråd och 

Transfer Stockholm kan adderas till de organisationer som 

får finansiering från staden för att stödja elevernas 

kunskapsutveckling.  

 

Vidare uppdras utbildningsförvaltningen att ta fram nya 

riktlinjer för ansökningar från frivilligorganisationer, som 

grund för ett strategiskt och långsiktigt samarbete mellan 

Stockholms stad och det civila samhället. 
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Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 22 

mars 2016, dnr 2.5.3-742/2016, 2.5.3-929/2016, 2.5.3-1080/2016, 

2.5.3-1161/2016, 2.5.3-1182/2016, 2.5.3-1186/2016, 2.5.3-

1187/2016, 2.5.3-1203/2016. 

 

Till utbildningsnämnden har det inkommit åtta ansökningar om 

bidrag från utomstående organisationer. Bidrag kan beviljas till 

utomstående organisationer som uppfyller utbildningsnämndens 

anvisningar för bidrag till utomstående organisationer. 

 

Förvaltningen föreslår att sex av de inkomna ansökningarna 

beviljas. Förvaltningen föreslår att två av ansökningarna avslås då 

de inte uppfyller kraven i nämndens anvisningar för bidrag till 

utomstående organisationer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskole- och gymnasieavdelningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden beslutar att tilldela bidrag för 2016 till 

utomstående organisationer enligt följande: 

- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 409 000 kr. 

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag med 1 

068 000 kr. 

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 120 000 kr. 

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 409 000 kr. 

- Transfer Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 227 000 

kr. 

- Kodcentrum beviljas ett verksamhetsbidrag med 367 000 kr. 

- Föräldraalliansens i Stockholms Stads ansökan om 

verksamhetsbidrag avslås. 

- Tensta Familjer och ungdomsförenings ansökan om 

verksamhetsbidrag avslås. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och Edith Ringmar af Forselles (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall för detta. 
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Ledamoten Sara Jendi Linder (M) och tjänstgörande ersättarna John 

Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) yrkade bifall för 

förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma yrkandet 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Lotta Edholm (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 

för eget förslag: 

 

att  huvudsakligen avslå förvaltningens förslag till beslut 

att:  
- Mattecentrum beviljas verksamhetsbidrag med 650 000 kr.  

- Stiftelsen Berättarministeriet beviljas verksamhetsbidrag med 

1 695 000 kr.  

- Sveriges elevråd beviljas verksamhetsbidrag med 120 000 kr.  

- Sveriges elevkårer beviljas verksamhetsbidrag med 600 000 kr.  

- Transfer Stockholm beviljas verksamhetsbidrag med 230 000 

kr.  

- Kodcentrum beviljas ett verksamhetsbidrag med 582 000 kr.  

- Föräldraalliansens i Stockholms Stads beviljas ett 

verksamhetsbidrag med 100 000 kr.  

att  därutöver anföra följande: 

 

Berättarministeret är en icke vinstdrivande stiftelse som bedriver en 

mycket viktig och betydelsefull verksamhet med skrivarverkstäder 

för barn i socioekonomiskt utsatta områden. Visionen är att alla 

barn och unga ska känna sig trygga med det skrivna ordet och på så 

sätt vara delaktiga i samhället. Förvaltningen skriver att man med 

beaktande av den verksamhet som Berättarministeriet bedriver och 

de områden de idag har som upptagningsområden gör bedömningen 

att verksamheten uppfyller kraven på att vara synnerligen 

angelägen. Vi delar förvaltningens synpunkter. Mot bakgrund av det 

mycket viktiga arbete Stiftelsen Berättarministeriet bedriver för 

barn och unga i Stockholm anser vi att de ska beviljas det 

verksamhetsbidrag de har sökt på 1695 000 kr. 

 

Vidare anser vi att Mattecentrum och Kodcentrum bör beviljas de 

verksamhetsbidrag de ansökt om. Både Mattecentrum och 

Kodcentrum är ideella föreningar som ger gratis studiestöd i 

matematik till högstadie- och gymnasieelever respektive 

introducerar barn och unga till programmering och digitalt 

skapande. Båda verksamheterna är mycket viktiga. 
 

Till sist har vi förståelse för förvaltningens synpunkter gällande 

Föräldraalliansens i Stockholms stad ansökan om 750 000 kr. Vi anser 

dock att de bör beviljas ett verksamhetsbidrag på 100 000 kr för att ha 
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möjlighet att påbörja arbetet med att bli en stark röst för föräldrar i 

Stockholm. 

 
Reservation 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) reserverade sig till förmån för förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Mottagande av nyanställda, studenter och vikarier 

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), John Kåberg (C), Cecilia Brinck 
(M) och Christian Carlsson (KD) 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 16 

mars 2016, dnr 1.1.3-148/2016. 

 

I en skrivelse från Lotta Edholm (L), John Kåberg (C), Cecilia 

Brinck (M) och Christian Carlsson (KD) betonas vikten av en god 

introduktion till en ny arbetsplats, i synnerhet för nyexaminerade 

lärare men även lärarstudenter och vikarier. Skrivelseförfattarna 

ställer frågor kring riktlinjer eller strategiska dokument som stöd för 

rektorerna i deras mottagande av nyanställda, samt hur 

förvaltningen arbetar med att stärka nyanställdas trivsel på 

arbetsplatser.  

 

Idag finns stöd tillgänglig på intranätet och frågan finns med i den 

kommande kompetensförsörjningsplanen. Introduktion är även en 

central del i rekryteringsstödsprojektet som genomförs under året. 

VFU-handledare och mentorer är centrala i introduktionen av 

lärarstudenter och nyexaminerade lärare. Under året pågår projektet 

”Effektivare introduktion för nyanställda” med inriktning på digitalt 

innehåll som en kompletterande del i introduktionen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samverkan med grundskoleavdelningen och 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), Lotta Edholm (L), John Kåberg (C) 

och Christian Carlsson (KD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 
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Behovet av att nyrekrytera lärare är stort. Stockholm kommer under 

de närmaste åren att behöva rekrytera i snitt 1000 lärare per år. Det 

ställer stora krav på skolornas introduktionsprogram för nyanställda 

lärare.  

 

Förvaltningen delar vår syn på att det ska vara den enskilda enheten 

som ytterst ansvarar för planering och genomförande av 

introduktion för nyanställda medarbetare, och att det därför är 

viktigt att det finns en lokal rutin och process för detta inom 

respektive enhet.  

 

Lika viktigt är dock att det finns ett förvaltningsövergripande och 

stadsövergripande perspektiv och stöd i grunden, och förvaltningen 

skriver i sitt svar på vår skrivelse bland annat att ”Alla 

nyexaminerade lärare ska vid början av sin anställning i staden även 

ha ett introduktionsår med en mentor”.  

 

Enligt det särskilda uttalande som Lärarnas Riksförbund anmälde 

till förvaltningsgruppen finns dock stora brister på detta område just 

på grund av att det görs upp lokalt på varje skola. LR efterlyser 

tydligare centrala skrivningar från utbildningsförvaltningen för 

förutsättningarna för alla nyexaminerade lärare ska bli mer lika. 

 

Utbildningsnämnden och förvaltningen måste ge rektorer och skolor 

det stöd som behövs för att möjliggöra en bra introduktion för den 

nyanställda, och se till att det finns tydliga centrala riktlinjer som 

skolorna kan ta del av. Annars riskerar vi att förlora nyexaminerade 

lärare under det första yrkesverksamma året, något vi absolut inte 

har råd med. 
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§ 16   

Yttrande angående förslag till detaljplan för Archimedes 1 och 

del av Mariehäll 1:10 med mera i stadsdelarna Mariehäll och 

Ulvsunda industriområde (Sdp 2014-17690) 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden, dnr. 2014-17690 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar utlåtandet till Stadsbyggnadsnämnden som 

yttrande över förslag till detaljplan för Archimedes 1 och del av 

Mariehäll 1:10 med mera i stadsdelarna Mariehäll och 

Ulvsunda industriområde.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 16 

mars 2016, dnr 1.6.1-1373/2016. 

 

Skollokalssituationen i Mariehäll/Annedal är ansträngd och mer 

kapacitet behöver tillföras området omgående. Områdets enda 

grundskola, Mariehällsskolan, kan på sikt inte inrymma det 

prognostiserade tillskottet av elever och området behöver minst en 

skola till i Mariehällskolans storlek. 

 

Detta baseras på de cirka 3 100 lägenheter som redan är 

färdigställda och de närmare 2 400 lägenheter som bedöms som 

inflyttningsklara fram till 2024. Totalt ger det cirka 5 500 inflyttade 

lägenheter i området år 2024. 

 

Med rubricerat förslag till detaljplan tillkommer ytterligare cirka 

1 000 lägenheter där merparten inte ingått i 

utbildningsförvaltningens tidigare behovsanalyser. Detta skapar 

således ett ännu större underskott på skolplatser. 

 

Utbildningsförvaltningen fanns inte med på den ursprungliga 

sändlistan för inbjudan till samråd. Förvaltningen har fått ta del av 

samrådshandlingar först efter att ha uppmärksammat om detta. 

 

Konsekvensbeskrivning för skolbehovet till följd av detaljplanen 

saknas i samrådshandlingarna.  

 

Om detaljplanen antas finns risk att staden inte kan säkerställa det 

lagstadgade kravet att kunna erbjuda områdets barn en skola nära 

hemmet. Förvaltningen avråder därmed från genomförande av 

detaljplanen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar utlåtandet till Stadsbyggnadsnämnden som 

yttrande över förslag till detaljplan för Archimedes 1 och del av 

Mariehäll 1:10 med mera i stadsdelarna Mariehäll och 

Ulvsunda industriområde.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Sara Jendi Linder (M) och tjänstgörande ersättarna John 

Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) framlade ett eget förslag 

till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. / Ordföranden 

ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig finna att 

nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag: 

 

att  som svar på remissen angöra följande: 

 

Vi delar utbildningsförvaltningens bedömning att staden behöver 

planera för fler skolplatser i området. Det råder redan idag en stor 

brist på utbildningsplatser i Mariehäll/Annedal och det nu 

föreslagna tillskottet på ytterligare 1000 lägenheter i området 

kommer att skapa ännu större problem. Samtidigt är behovet av nya 

bostäder en hämmande faktor för såväl stadens som regionens 

tillväxt varför alla bostäder är viktiga. Till skillnad från 

förvaltningen så anser vi nämnden, istället för att avstyrka förslaget 

på 1000 nya bostäder, ska skicka med att stadsbyggnadsnämnden i 

det fortsatta arbetet med detaljplanen tar höjd för behovet av nya 

utbildningsplatser i området och att detta planeras in inom ramen 

för detaljplanearbetet. Stadsbyggnadsnämnden har ett ansvar för att 

planera in bostäder men ett minst lika viktigt ansvar att planera för 

skolor, förskolor och annan samhällsservice.  

 

Vi vill att stadsbyggnadsnämnden intensifierar dialog med 

utbildningsnämnden för att kunna ta höjd och planera för nya 

bostäder i samband med att ett större antal lägenheter byggs. 

Dessvärre fungerar det inte tillfredsställande idag, och exemplet 
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Mariehäll är inte det enda exemplet, utan det finns allt för många 

exempel på när snarlika situationer dyker upp. 
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§ 17   

Yttrande över ansökningar om godkännande av huvudman för 

fristående förskoleklasser, fritidshem, grundskolor och 

grundsärskolor 

Svar på remiss från Skolinspektionen 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag med 

ändring enligt nedan: 

Barn och föräldrar har rätt att välja mellan de alternativ som erbjuds 

utifrån gällande lagstiftning och de övriga regelverk som staten 

genom Skolverket och Skolinspektionen beslutar om. Det är 

Skolinspektionens uppgift, inte kommunens, att bedöma om 

utbildningen hos de aktörer som ansöker om tillstånd kommer att ge 

de kunskaper och färdigheter som skolan ska förmedla.  

 

Stockholms stads egna skolor ska konkurrera med kvalitet – inte 

genom att hindra andra alternativ att etablera sig – och vi satsar 

därför på att ytterligare förbättra det inkluderande alternativ som 

erbjuds inom den kommunala verksamheten. Självklart ska 

förvaltningen framhålla styrkorna i stadens egen modell och 

utveckla denna. Detta är den politiska inriktning som majoriteten 

tydligt har utpekat.  

 

Det faktum att en betydande andel av barn och föräldrar i den 

aktuella målgruppen i dag väljer fristående resursskolor är i sig ett 

tecken på att det finns en utvecklingspotential och att såväl 

kapacitet som kvalitet behöver förbättras. I likhet med förvaltningen 

anser vi att det finns stora värden med inkludering av alla elever i 

en skola som håller samman. Av det skälet är vårt mål också att en 

högre andel ska söka sig till våra skolor i framtiden. 

 

Mot bakgrund av ovan har vi inget att erinra mot utökningen av 

verksamheten vid fristående resursskolor. 

 

2.  Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 1.6.1-1498/2016. 

 

Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat 16 ansökningar 

om godkännande av huvudman för fristående förskoleklass, 

grundskola, fritidshem samt grundsärskola läsåret 2016/2017. Tio 

av ansökningarna avser start av ny verksamhet och tre ansökningar 

avser utökning av befintlig verksamhet.  
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I sju av ansökningarna om nystart, varav en resursskola och en 

grundsärskola, är uppgiften om skolans lokalisering oklar. Detta 

förhållande omöjliggör en saklig bedömning av vilka konsekvenser 

dessa etableringar kan medföra. Förvaltningen avstår därför att yttra 

sig i dessa ärenden.   

 

Förvaltningen ställer sig negativ till nyetablering och/eller utökning 

av fler fristående resursskolor. Förvaltningen menar att den modell 

som kommunen använder som innebär undervisning i små grupper 

på en vanlig grundskola har fördelar gentemot renodlade 

resursskolor. 

 

Profilskolan AB ansöker om utökning med förskoleklass, årskurs 1-

5 och fritidshem i Hässelby-Vällingby. Förvaltningen ställer sig 

tveksam till utökningen eftersom söktryck och elevantal på 

Profilskolan under innevarande läsår är lågt. Vidare bedöms skolans 

utemiljö inte tillgodose yngre elevers rörelsebehov. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

svar till Skolinspektionen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och Edith Ringmar af Forselles (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Sara Jendi Linder 

(M) och tjänstgörande ersättarna John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma yrkandet 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), Lotta Edholm (L), John Kåberg (C) 

och Christian Carlsson (KD) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 
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att  tillstyrka tillstånd för Kunskapsskolan i Gröndal, 

Liljeholmen respektive Långholmen i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

att   tillstyrka tillstånd för Profilskolan. 

att  tillstyrka tillstånd för Magelungens grundskola Långbropark 

samt för Lilla Martinskolan Farsta. 

att  därutöver anföra: 

 

Det är anmärkningsvärt hur den rödgrönrosa majoriteten totalt 

saknar förmåga att se att olika individer, elever och familjer har 

olika behov och förutsättningar. Många av de elever som idag går i 

en fristående resursskola har, innan de placerades där, försökt i en 

rad olika skolor och sammanhang utan att det har fungerat. Av de 

fristående resursskolor som idag finns i Stockholms stad har 

samtliga köer till sina verksamheter vilket påvisar att behovet av 

och efterfrågan på dessa verksamheter är betydande. Resursskolorna 

utgör ett mycket värdefullt alternativ för elever med stora 

svårigheter. 

 

Staden har ett ansvar att se till att möta det behov som finns när det 

gäller elever i behov av särskilt stöd och vi delar uppfattningen om 

att vi ska ha ett inkluderande arbetssätt för dessa elever i den mån 

det är möjligt. Vi anser det dock mer prioriterat att eleverna går i 

skolan och får den utbildning de har rätt till och efterfrågar än att de 

stannar hemma till följd av att skolgången inte fungerar i den 

vanliga skolan. 
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§ 18   

Yttrande över ansökningar om godkännande av huvudman för 

fristående gymnasieskolor och gymnasiesärskolor i 

Stockholms stad och län 

Svar på remiss från Skolinspektionen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som 

svar till Skolinspektionen. 

2. Att därutöver anföra: 

Förvaltningen konstaterar att det i dagsläget finns en överkapacitet 

inom gymnasieskolan i Stockholmsregionen. Sedan 2008 har 

årskullarna minskat i gymnasieskolan vilket har lett till att 

Stockholms stad och andra huvudmän successivt har fått anpassa 

sitt utbud. Trots detta finns det fortfarande en överkapacitet varför 

etableringar i närtid, i den storleksordning som ansökningarna 

avser, skulle få negativa konsekvenser för såväl fristående som 

kommunala gymnasieskolor. 

  

På lite längre sikt kommer dock behoven att se annorlunda ut, vilket 

illustreras i nedanstående diagram. Minskningen av elevkullarna 

planar ut och antalet elever ökar de kommande tio åren. Detta 

behöver både fristående och kommunala huvudmän i regionen 

förbereda sig för. Stockholms stad kommer för egen del att ta fram 

en ny strategi för gymnasieskolan och det är därför som vi har 

initierat ett utvecklingsarbete för att skapa gymnasiekluster i 

kollektivtrafiknära lägen samt efterfrågar ökad samordning inom 

regionen. 

 

För alla huvudmän är det av vikt att studera elevernas sökmönster 

så att vi tillsammans kan svara upp mot de strömningar som finns 

bland eleverna och erbjuda de kvalitativa och attraktiva 

lärandemiljöer som de efterfrågar.  
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Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 1.6.1-1499/2016. 

 

Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat 25 ansökningar 

om godkännande av huvudman för fristående gymnasieskolor, i 

Stockholms stad och län från läsåret 2017/2018. Ansökningarna 

omfattar cirka 2 400 elevplatser vid full utbyggnad, varav 2 000 

platser i Stockholms stad.   

 

Förvaltningen vill framhålla att om de inkomna ansökningarna leder 

till etablering i den storleksordning som ansökningarna avser, så får 

det negativa konsekvenser för både redan etablerade fristående 

gymnasieskolor och kommunala gymnasieskolor. Det rör sig om 

ekonomiska, pedagogiska som organisatoriska konsekvenser för 

skolhuvudmännen på såväl lång som kort sikt. I första hand 

påverkas de skolor som redan idag har ett svagt söktryck.   

 

Andelen elever som söker yrkesprogram i sitt förstahandsval 2016 

ligger i paritet med föregående år, men lägre jämfört med 2014. Då 

söktrycket under flera år varit lågt bedömer förvaltningens att ett 

utökat utbud i yrkesprogram i nya och redan etablerade 

gymnasieskolor skulle påverka flera skolor negativt, oavsett 

huvudman 

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns något behov av ytterligare 

platser i gymnasiesärskolan för stadens elever. Staden har redan 

överkapacitet på elevplatser i gymnasiesärskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och samordning i 

samverkan med gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande som svar 

till Skolinspektionen. 

 
Yrkande 

Ordföranden Olle Burell (S) och ledamöterna Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP) och Edith Ringmar af Forselles (V) framlade ett 

eget föreslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Sara Jendi Linder 

(M) och tjänstgörande ersättarna John Kåberg (C) och Christian 

Carlsson (KD) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med gemensamma yrkandet 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 
Reservation 

Sara Jendi Linder m.fl. (M), Lotta Edholm (L), John Kåberg (C) 

och Christian Carlsson (KD) reserverade sig mot nämndens beslut 

till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Den rödgrönrosa majoritetens inställning, såsom den kan utläsas ur 

förvaltningens förslag till beslut, tycks vara att ett antal av de 

föreliggande ansökningarna kommer att påverka stadens 

skolväsende negativt såväl ekonomiskt som organisatoriskt och 

pedagogiskt. Detta är ett av många tydliga tecken på att 

inställningen till fristående alternativ har förändrats och att 

majoritetens linje nu är att vara så restriktiv som man bara kan.  

 

Samtidigt visar elevprognoserna att antalet elever i gymnasieåldern 

i Stockholm redan har börjat öka och att det just nu minskande 

elevunderlaget inom kort kommer att börja öka. Detta bekräftas 

också i ärendet ”Underlag för budget 2017 med inriktning på 2018 

och 2019” som behandlas i utbildningsnämnden den 14 april 2016. 

 

Elevers frihet att välja gymnasieutbildning över länet har varit 

oerhört betydelsefull som frihetsreform, inte minst för elever 

hemmahörande i kommuner där det ”egna” utbudet av 

gymnasieutbildningar varit mindre på grund av den mindre 

befolkningsmängden.  

 

Såväl kommunala som fristående gymnasieskolor har dock 

utmaningar att möta för att förbättra kvaliteten i undervisningen. 

Bland annat behöver vi stärka kopplingen till arbetslivet efter 

studierna samt minska avhoppen. De politiska ansträngningarna 

måste också inriktas på att höja kvaliteten i utbildningarna.  

 

Under flera år har yrkesprogrammens attraktionskraft minskat. 

Samtidigt vet vi att många yrkesbranscher redan idag upplever en 

brist på arbetskraft och svårigheter – ibland mycket stora – att 

rekrytera personal med rätt kompetens. Inom flera av de 

yrkesförberedande yrkena är arbetskraftsbristen idag så stor att det 

borde finnas mycket goda möjligheter att få arbete direkt efter 

examen eller till och med under utbildningstiden. Kopplingen 

mellan yrkesutbildningarna, lärlingsutbildningarna och 
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arbetsmarknaden behöver stärkas och erbjudandet till eleverna 

måste utvecklas. Vi anser att staden bör utveckla sitt erbjudande om 

lärlingsanställningar i kommunal verksamhet till gymnasielärlingar 

som utbildas inom områden där kommunen har verksamhet.  

 

Vi noterar att den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stad inte 

kunnat presentera några konkreta satsningar på några av dessa 

viktiga områden. Vår farhåga är att man istället för att lägga fokus 

på det egna förbättringsarbetet väljer att utöka det politiska 

inflytande över skolan inflytande i syfte att minska konkurrensen 

från de fristående skolorna.  

 

Bedömningen i ärendet är vidare att ”det inte finns något behov av 

ytterligare platser i gymnasiesärskolan för stadens elever”. Som 

anledning anförs att staden redan idag har överkapacitet på 

elevplatser i gymnasiesärskolan. Vi vill betona att det bör råda 

valfrihet även för elever i gymnasiesärskolan. 

 

Sammantaget visar ärendet på att det sedan hösten 2014 finns en 

politisk inriktning i hur den kommunala huvudmannen ser på 

konkurrens från fristående skolor samtidigt som viktiga 

framtidsfrågor för Stockholmsregionens gymnasieutbildningar 

hittills lämnats därhän. Vi beklagar detta. 
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§ 19   

Förslag till föreskrifter avseende vidareutbildning i form av ett 

fjärde tekniskt år i gymnasieskolan 

Svar på remiss från Skolverket. 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 30 

mars 2016, dnr 1.6.1-2320/2016. 

 

Då försöksverksamheten med ett tekniskt fjärde år avvecklas måste 

föreskrifter om betygsdokument upphävas och nya föreskrifter för 

permanent verksamhet tas fram. Skolverket avser också att ta fram 

föreskrifter om kompletterande behörighetskrav och urval med syfte 

att höja kvaliteten på vidareutbildningen. 

 

Skolverket remitterar förslag om föreskrifter om kompletterande 

behörighetskrav, urval till vidareutbildningen samt föreskrifter om 

utformningen av examensbevis, utformningen av studiebevis, 

upphävande av Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 2011:146) om 

utformningen av examensbevis efter försöksverksamhet med ett 

fjärde tekniskt år och föreskrifter om ändring av föreskrifter 

(2011:123) om betygskatalog gällande samma utbildning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 20   

Överklagande av beslut om paviljongetablering med anledning 

av prognos för asylsökande 

Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden bestrider samtliga klagandens yrkanden i 

Förvaltningsrätten i Stockholms mål 1846-16. 

2. Som grund för sin inställning överlämnar utbildningsnämnden 

förvaltningens tjänsteutlåtande till.  

3. Beslutet justeras omgående. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 23 

mars 2016, dnr 1.8.1-547/2016. 

 

Utbildningsnämndens beslut den 14 januari 2016 om 

paviljongetablering med anledning av prognos för asylsökande, § 9, 

har överklagats genom laglighetsprövning enligt kommunallagen 

(KL). 

 

Förvaltningen anser att utbildningsnämndens beslut har fattats 

enligt gällande bestämmelser varför överklagandet ska avslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samråd med stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden bestrider samtliga klagandens yrkanden i 

Förvaltningsrätten i Stockholms mål 1846-16. 

2. Som grund för sin inställning överlämnar utbildningsnämnden 

förvaltningens tjänsteutlåtande till.  

3. Beslutet justeras omgående. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 21   

Överklagandehänvisning för bidrag till fristående förskolor 

Yttrande till Riksdagens ombudmän, JO 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till Riksdagens ombudsmän, JO, som 

yttrande över anmälan. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 7 

mars 2016, dnr 1.4.2-1297/2016. 

 

Stockholms stad har från Riksdagens ombudsmän fått en begäran 

om yttrande över det som framförs i Fria Förskolors anmälan till JO 

i den del den gäller klagomål om underlåtenhet att lämna 

överklagandehänvisning.  

 

Förvaltningen bedömer att Stockholms stads handläggning 

uppfyller de krav förvaltningslagen ställer på att upplysa om 

överklagande. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till Riksdagens ombudsmän, JO, som 

yttrande över anmälan. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 22   

Beslut om vitesföreläggande gentemot en enskild förskola 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 10 och 27 

§§ skollagen (2010:800) huvudmannen Montessoriför-skolan 

Giraffen Stockholm ekonomiska förening (org.nr. 769611-1371) 

vid vite om 100 000 kronor att senast den 2 maj 2016 avhjälpt 

och till förvaltningen lämna en redovisning  avseende 

föreläggande punkt 5, om att ta emot barn från ett års ålder, i 

nämndens tillsynsbeslut  den 19 augusti 2015.   

 

Ett föreläggande enligt 26 kap. 10 § skollagen gäller omedelbart.  

Om huvudmannen inte följer ovanstående beslut kan utbildnings-

nämnden ansöka hos förvaltningsrätten om utdömande av vite.  

 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ovanstående beslut kan överklagas i enlighet med bifogad 

överklagandehänvisning.  

 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 18 

mars 2016, dnr 3.3.1–8311/2014. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 19 augusti 2015 ett tillsyns-beslut 

där huvudmannen förelades att åtgärda de brister som 

uppmärksammats i huvudmannens förskola på Parmmätargatan 7. 

Tillsynsbeslutet fattades med hänvisning till genomförd 

tillsynsinspektion den 9 oktober 2014 respektive den 28 januari 

2015. Beslutet omfattade sex föreläggande avseende att alla barn 

ska få ta del av undervisning ledd av legitimerade förskollärare, 

tydliggöra förskolechefens förutsättningar, tillse att det i 

verksamheten genomförs ett systematiskt kvalitetsarbete, använda 

urvalsgrunder som är i enlighet med vad skollagen föreskriver samt 

att förskolan ska erbjudas från ett års ålder. 

 

Nämnden har den 3 mars 2016 fattat ett tillsynsbeslut (dnr 3.3.1–

8311/2014) där bristpunkterna 1, 2, 3, 4 och 6 i tillsynsbeslutet 

daterat den 19 augusti 2015 avskrevs.  Detta ärende är en 

uppföljning av det kvarvarande föreläggandet, punkt 5. 

 

Huvudmannen har inte vidtagit åtgärder för att avhjälpa bristen 

varför förvaltningen föreslår nämnden att föreläggandet förenas 

med vite för att huvudmannen ska förmås att ta emot barn från ett 

års ålder enligt skollagens bestämmelser i 8 kap. 3 och 5 §§. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har berett inom förskoleavdelningen i samverkan med 

stadsledningskontorets juridiska avdelning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 10 och 27 

§§ skollagen (2010:800) huvudmannen Montessoriförskolan 

Giraffen Stockholm ekonomiska förening (org.nr. 769611-

1371) vid vite om 100 000 kronor att senast den 2 maj 2016 

avhjälpt och till förvaltningen lämna en redovisning  avseende 

föreläggande punkt 5, om att ta emot barn från ett års ålder, i 

nämndens tillsynsbeslut  den 19 augusti 2015.   

 

Ett föreläggande enligt 26 kap. 10 § skollagen gäller 

omedelbart.  

Om huvudmannen inte följer ovanstående beslut kan 

utbildningsnämnden ansöka hos förvaltningsrätten om 

utdömande av vite.  

 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ovanstående beslut kan överklagas i enlighet med bifogad 

överklagandehänvisning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 23   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektors 

beslut om avstängning av elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 12 

april månad 2016, dnr 4.3.1-2743/2016. 

 

Ärendet rör rektors omedelbara avstängning, enligt 5 kap. 17 § 2 

punkten skollagen, av elev i gymnasieskolan på grund av att eleven, 

trots andra åtgärder, vid upprepade tillfällen har påverkat andra 

elevers trygghet och studiero. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av rektor och beretts inom 

gymnasieavdelningen i samråd med nämndsekreteraren. Eleven och 

dennes vårdnadshavare har beretts möjlighet att yttra sig över 

ärendet och avstängningen. Socialnämnden har även informerats. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektors 

beslut om avstängning av elev. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 24   

Övriga frågor 

Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 

Kristdemokraterna om ”Konsekvenser av de reviderade 

urvalsgrunderna för skolvalet läsåret 16/17” lämnades. 

 

Skrivelse från Liberalerna och Centerpartiet om ”Uppmärksamma 

och belöna särskilt skickliga skolledare” lämnades in. 

 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för beredning. 

 


